
Šolski zakon. 
Tudi referat o temeljnih načelnih staii* 

ščih k vprašanjem šolskega zakona je za 
radi pičlega časa moral izostati. Tovariš 
M e n c i n je predlagal, naj poverjeništvo 
takoj skliče anketo, ki bo proučila zadnji 
projekt zakona, ki je predložen Narodni 
skupščini. Anketa naj izdela izprcminje = 
valne predloge in utemeljitve, ki naj sc 
pošljejo vsem zastopnikom parlamentarnih 
skupin v šolskem odboru in izvršnemu od* 
boru UJU. 

V anketo so bili predlagani tovariši: 
Vauda, Mencin, Dimnik, Hočevar, Polak in 
Dolgan. 

(Anketa je delovala od 12. do 16. t. m. 
in je dovršila svoje delo. Poverjeništvo je 
že izvršilo ta sklep in razposlalo predloge 
poslancem in Izvršnemu odboru UJU.) 

Skupno delo učiteljstva z ostalim državnim 
uradništvom. 

Tov. D i m n i k je le na kratko poro* 
čal o nalogah učiteljstva napram Zvezi 
državnih nameščencev. 

Širji sosvet je sklenil, naj referent ce* 
loten referat objavi v »Učit. Tovarišu«. 

Društva naj izvedejo svoje sklepe ter 
naj izvrše pristop k Zvezi državnih name* 
ščencev s tem, da redno pobirajo 10*me* 
sečno članarino a L20 Din od člana, ki naj 
jo nakažejo pov. UJU, da jo odkaže Zvezi 
državnih nameščencev. 

Prihodnja pokrajinska skupščina. 
Glede kraja, časa in dnevnega reda za 

prihodnjo pokrajinsko skupščino je dal 
širji sosvet pooblastilo ožjemu sosvetu, da 
sam sklepa o tem in odredi potrebno. 

Sklep. 
Poverjenik A n d r e j S k u f j je za* 

ključil sejo širjega sosveta, ker so člani 
morali oditi na vlak. Njegove iskrene be* 
sede so našle buren odmev in odobravanje 
med člani. 

Tako je končala prva seja širjega so* 
sveta novega poverjeništva v največji 
stvarnosti in v najlepšem tovarištvu ter v 
pozitivnem delu za blagor šolstva in uči* 
teljstva. 

Zborovanje predstavnikov slovenskega 
učiteljstva v Celju. 

(Seja širjega sosveta poverjeništva UJU Ljubljana, dne 2.februarja 1927 v Celju.) 

Proračun za dobo od 1. januarja do 
30. junija 1927. 

Blagajnik pov. UJU tov. G r u m je po* 
ročal o proračunu poverjeništva, ki ga je 
sprejela pokrajinska skupščina v Celju. 
Utemeljeval je posamezne postavke, za 
katere je nujno potrebna izprememba v 
okvirju dovoljenega kredita in brez zvi* 
sanja članarine. Širji sosvet je predlog odo* 
bril proti naknadni odobritvi skupščine. 

Pri posameznih postavkah se je vnela 
večja debata v personalnem in stvarnem 
oziru glede dela, ki spada v področje, za 
katero so se odobrili krediti. 

Predlogi. 
1. Okrajno učiteljsko društvo za Ljub* 

ljansko okolico je stavilo dva predloga, ki 
zadevata Učiteljsko tiskarno in »Edinstvo«. 
— Oba predloga sta bila sprejeta in je bilo 
dano zadevno pooblastilo ožjemu sosvetu 
in poverjeništvu. 

2. Kočevsko učiteljsko društvo je sta 
vilo predlog, da se priredi v glavnih počit* 
nkah socialno izobraževalni tečaj po mož* 
nosti v Ljubljani in v Mariboru. Obravna* 
vajo naj se vse panoge socialnih in narod* 
no*gospodarskih ved. — Predlog je bil so* 
glasno sprejet z dostavkom, da naj pover* 
jeništvo takoj naprosi v tem oziru Pedago* 
ški krožek v Mariboru za sodelovanje in 
se da tečaju tudi socialno pedagoški značaj. 

Predlog istega društva glede »Edin* 
stva« se stavi z dnevnega reda z ozirom na 
predpoldanski sklep o sanaciji gospodar* 
skega stanja. 

3. Laško učiteljsko društvo je stavilo 
protestni predlog glede premeščenja tov. 
Moderndorferja, o čemer se je pojasnil po* 
ložaj. . .. . 

Drugi predlog tega društva ,se je tikal 
Učiteljskega konvikta, da naj člani pover* 
jeništva prirede v svojih službenih krajih 
zbirke v prid Učit. konviktu, oziroma pri* 
reditve. Doneski naj se izroče društvenemu 
blagajniku. Društvo pa naj pozove pomož* 
no akcijo in odbor konviktov, da se zdru* 
žita, na kar se bo nabrana vsota nakazala. 

Tretji predlog poziva poverjeništvo, 
da naj poskrbi za novo izdajo staleža za 
leto 1927. 

4. Kamniško učiteljsko društvo je pred* 
lagalo, da pošlje vsako okrožje pov. UJU 

(Konec.) 
samo po enega delegata na državno skup* 
ščino UJU — zaradi stroškov. — O tem 
se je razvila daljša debata, na kar je pred* 
sednik po stvarnih pojasnilih začasno 
predlog umaknil. 

5. Marenberško društvo je predlagalo 
ustanovitev obrambnega fonda s podrob* 
no utemeljitvijo in formulacijo glede 
upravljanja tega fonda. — Povdarjalo se 
je, da so žal vse take institucije zelo diskri* 
ditirane in bo treba mnogo sil, da se za
upanje članstva zopet dvigne. — Sklene se 
predlog izročiti okrajnim društvom v raz* 
pravo. 

7. Logaško društvo je stavilo sledeči 
predlog, ki je bil v celoti sprejet: 

Ministerialna naredba za izvolitev pri* 
sednikov v ocenjevalno komisijo pri src* 
skem poglavarju in pri velikem županu do* 
loča, da' volijo prisednika v ocenjevalno 
in namestilno komisijo pri velikem županu 
prisedniki v srezih iz vrst učiteljstva, ki je 
nameščeno na sedežu oblasti: 

Učiteljstvo sicer pozdravlja tozadevno 
naredbo, vendar pa se z omejitvijo, da mo* 
ra voliti za prisednika po svojih zaupni* 
kih tovariša, ki je na sedežu oblasti, ne 
strinja, ker se s to naredbo krši načelo de* 
mokracijc in ker so učitelji*volilci prikraj* 
sani v svoji pasivni volilni pravici. 

Zahtevamo, da se naredba izpremeni 
v tem zmislu, da voli tudi prisednika v ob* 
lastno ocenjevalno komisijo celokupno uči* 
teljstvo iz svojih vrst svobodno kakor spo* 
zna samo potom svoje organizacije za do* 
bro brez omejitve z ozirom na sedež. 

Prav v istem smislu naj se izpremeni 
sedaj veljavna naredba glede zastopnika 
učiteljstva v komisijo za nameščanje ter v 
disciplinsko komisijo. 

Delovni program pov. UJU. 
O delovnem programu je na kratko 

poročal tov. R i b i č i č , ker ni bilo več ča* 
sa iznesti celotno poročilo. 

Širji sosvet je sklenil objaviti celotno 
poročilo v »Učit. Tovarišu«, da o njem raz* 
pravljajo okrajna učiteljska društva, ki naj 
takoj sestavijo ankete za proučitev delov* 
nega programa. Te ankete imajo potom 
svojih društev predložiti do 15. marca t. 1. 
poverjeništvu predloge glede izpopolnitve 
delovnega programa. Ozirajo naj se pa le 
na izvedljive točke za bližnjo bodočnost 


